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Justerarnas signaturer 

§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare och 

tid för justering 

Det utsända förslaget till dagordning godkändes. Protokollet 

justeras av ordföranden och vice ordföranden onsdag 10 februari 

och anmäls därefter till stadsdelsnämnden. 

 

§ 2 Uppdaterad balanslista 

Rådet noterade nämndens förslag vid sammanträdet den 4 

februari (§ 25) att demokratirådet får en föredragning om 

familjecentraler, utifrån förstudie som pekar på behov av sådan 

verksamhet i Fagersjö. Frågan tas upp vid rådets nästa 

sammanträde. Balanslistan lades till handlingarna – se bilaga 1. 

 
§ 3 Webbsändning av nämndsammanträdena  

Under punkten Övriga frågor vid rådets senaste sammanträde den 

14 december 2015 delade förvaltningen ut en rapport om 

webbsändningarna av nämndens sammanträden, med kostnader 

och antal träffar i realtid och totalt. (Statistiken visar inte hur 

många som tittat, bara hur många unika ”besök” varje sändning 

har. Den visar inte heller hur länge respektive besökare tittar.) 

Eftersom partierna inte haft möjlighet att diskutera saken 

bestämdes att frågan skulle bordläggas till dagens sammanträde. 

 

Rapporten delades åter ut – se bilaga 2. Partiernas företrädare 

rapporterade respektive partis uppfattning. Den samstämmiga 

slutsatsen är att det kostar för mycket att webbsända med tanke 

på hur få som tar del av sändningarna. På förslag från 

Socialdemokraterna, Miljöpartiet och Vänsterpartiet bad rådet 

förvaltningen undersöka om det finns billigare sätt att 

dokumentera och göra sammanträdena tillgängliga i efterhand, 

till exempel med en enklare ljud- och bildupptagning eller enbart 

ljudupptagning. Förvaltningen återkommer med svar till rådet 

och även till gruppledarna. (Konstaterades att det inte behövs 

något nämndbeslut om att sändningarna ska upphöra eftersom de 

inleddes efter en informell diskussion bland gruppledarna.) 
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§ 4 Beredning av ärenden till nämnden den 10 mars 

 

Skrivelse från M och L: Demokratimedel 2015 och 

medborgarbudget i Fagersjö. 

 

Vid rådets senaste sammanträde behandlades den del av 

skrivelsen som handlar om att använda demokratimedlen för att 

bidra till Farsta föreningsråds hyreskostnad för Farsta gård. Vid 

dagens sammanträde redogjorde förvaltningen för sina 

synpunkter på förslaget att använda e-petition i nämndens 

demokratiarbete. Frågan har diskuterats med förvaltningens 

kontakter hos Sveriges Kommuner och Landsting, SKL, inom 

ramen för nätverket för medborgarbudget. En e-petition är ett 

förslag som läggs ut på stadens hemsida, med möjlighet för andra 

invånare att stödja förslaget genom att signera det. Nämnden kan 

åta sig att utreda förslag som får ett visst antal underskrifter.  

 

En viktig skillnad jämfört med dagens medborgarförslag är att 

nämnden i princip alltid ger förvaltningen i uppdrag att utreda 

inlämnade medborgarförslag, som oftast bara en invånare står 

bakom, medan en e-petition behöver samla en viss mängd 

underskrifter på hemsidan – beroende på vad nämnden åtar sig – 

för att nämnden ska besluta att förslaget ska utredas. Möjligheten 

för invånare att få sina förslag utredda skulle alltså bli mindre 

med e-petition.  

 

Förvaltningen föreslog att e-petition som verktyg får vila i 

avvaktan på att processen med medborgarbudget i Fagersjö har 

genomförts och utvärderats. Rådet instämde i den bedömningen 

men ville ändå att frågan står kvar på balanslistan så att den inte 

glöms bort. Rådet bad också förvaltningen undersöka om 

nämnden på egen hand kan införa e-petition eller om det krävs ett 

godkännande av kommunfullmäktige.  

 

§ 5 Försöksverksamheten i Fagersjö 

 

a) Vem styr över lokalen vid Havsörnstorget? Husråd?  

På förslag från förvaltningen bestämdes att rådet tar upp 

frågan lite längre fram, när vi vet mer om hur och av vilka 

lokalen ska användas. 
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b) Medborgarbudgetprocessen 

Ansvarig handläggare Thomas Kultti gick igen processens 

olika steg – inlämning av förslag, bearbetning och urval 

(utifrån vad som är nämndens ansvar och förenligt med 

kommunallag och annan lagstiftning), presentation på 

hemsidan och eventuellt i lokalerna på Havsörnstorget, 

omröstningsförfarande och nämndens fastställande av vilka 

förslag som ska genomföras. Föreslås att Öppet forum vid 

nämndens sammanträde i Fagersjö den 19 maj ägnas åt en 

öppen utvärdering av processen.  

 

Rådet diskuterade både praktiska och principiella aspekter. 

Martin Westin (MP) betonade att det är viktigt att 

förvaltningen ger stöd i det initiala skedet när förslag 

utarbetas, så att det inte bara blir kvantitet (en stor mängd 

inlämnade förslag) som eftersträvas utan även kvalitet 

(genomförbara förslag).  

 

Lars Hultkvist (KD) ställde sig tveksam till att nämnden på 

detta sätt ger de invånare som deltar möjlighet att, så att säga, 

rösta flera gånger; först i de allmänna valen och sedan en 

gång till i medborgarbudgetprocessen. Lars är också tveksam 

till att nämnden på detta sätt överlämnar sitt ansvar för budget 

och beslutsfattande till enskilda invånare. 

 

Rådet kom fram till att det inte behövs någon referensgrupp 

med representanter från andra än förvaltningen för att bedöma 

inlämnade förslag. Rådet behöver inte heller följa den 

processen – en rapport vid rådets nästa sammanträde är 

tillräckligt. Enligt tidigare nämndbeslut (den 22 oktober 2015 

§ 4) kommer det eller de förslag som får flest röster att 

genomföras efter beslut av nämnden, som enligt tidplanen 

behandlar detta ärende den 19 april. 

 

På förslag från Lars Bäck (V) uppmanade rådet förvaltningen 

att göra en lista på de inlämnade förslag som faller utanför 

nämndens ansvarsområden, och där förslagsställarna har fått 

veta varför deras förslag inte går att genomföra. 

 

Rådet bad också förvaltningen ta reda på om nämnden genom 
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ett eget beslut kan erbjuda nolltaxa i den nya lokalen, om ett 

sådant beslut är förenligt med reglementen och annat. 

 

c) Hur bygga upp och få tillgång till nätverk för att 

informera och diskutera viktiga frågor? Hur samverka 

med de centrala förvaltningarna i demokratifrågor som 

rör Fagersjö? 

 

Utifrån kritik från invånare i Fagersjö om annonsering inför 

ett informationsmöte om etablering av ett boende för 

ensamkommande och asylsökande resonerade rådet och 

förvaltningen om hur man generellt kan informera på ett bra 

sätt och samverka konstruktivt med andra förvaltningar och 

bolag. Enligt stadens policy informeras vanligtvis på svenska 

och engelska. Möten och andra aktiviteter annonseras i 

lokalpress och via twitter, och ibland via andra lämpliga 

kanaler. 

 

Martin Westin (MP) påminde om att kommunfullmäktiges 

uppdrag till alla nämnder och styrelser att delta i arbetet med 

de lokala utvecklingsprogrammet ger oss – nämnd och 

förvaltning – möjlighet att ställa krav på deras aktiva 

deltagande i olika lokala processer. 

 

§ 6 Kommande sammanträden 

Rådets två kommande sammanträden hålls tisdag 19 april 

klockan 18.00 och onsdag 24 maj klockan 18.00. 

 

§ 7 Övriga frågor 

Förvaltningschef Kerstin Sandström berättade att en 

demokratisamordnare har rekryterats och börjar den 11 april. 

 

Meddelades att kommunikationsansvariga Marie Khoury slutar 

sin anställning. Ordföranden framförde ett varmt tack för Maries 

engagemang i demokratiarbetet och satsningen i Fagersjö.  

 
§ 8 Avslutning 

Ordföranden avslutade sammanträdet. 

 


